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 � Spoštovane krajanke in cenjeni krajani,

Mag. Adolf Zupan

 � Člani sveta KS Majde Šilc za 
mandatno obdobje 2010-2014

     e-naslovi:     
predsednik  mag. Adolf Zupan  adolf.zupan@gmail.com
podpredsednik Peter Geršič  peter.gersic@gmail.com  
tajnica Frančiška Vovk   fanika.vovk@siol.net
člani sveta: Marija Jerele  marija.jerele@gmail.com
  Ivan Bukovec  ivan.bukovec@siol.net
  Jasmina Reba  reba.jasmina@gmail.com
  Maks Starc  maks.starc@siol.net
V imenu članov sveta KS Majde Šilc se vsem volilkam in volilcem iskreno 
zahvaljujemo za izkazano podporo ter zagotavljamo, da bomo skupaj delovali v 
interesu prav vseh krajanov. Pri tem nas bo vodil posluh za vaše predloge ter 
probleme, ki se v našem okolju pojavljajo.
Informacije o našem delu lahko spremljate preko spletne strani krajevne sku-
pnosti, ki jo najdete na naslovu 
http://ks.novomesto.si/si/majde-silc/
Ob tem so vam na voljo tudi naši elektronski poštni naslovi, na katere lahko 
usmerite vaše predloge in pripombe ali nam zastavite vprašanje. Za to je na 
voljo tudi uradni e-naslov KS
ks.majde.silc@novomesto.si
Nenazadnje je tistim, ki jim to bolj ustreza, na sedežu Krajevne skupnosti 
(Ragovska 7a) na voljo poštni nabiralnik za vaše pisne predloge.

Peter Geršič

Frančiška Vovk

Marija Jerele Ivan Bukovec

Jasmina Reba Maks Starc

v današnjem času se moramo še bolj zavedati, da je ravno naš lokalni prostor skupnosti, v katerih 
živimo, tisto najpomembnejše v našem bivanju. Seveda na naše življenje vplivajo politične odločitve 
v državi, mednarodni premiki in tudi globalne teme. Vendar se naš vsakdan odvija doma, v našem 
domačem okolju, tam, kjer vemo, da naša beseda res nekaj šteje.
Ko opazujemo dobrodelno delo in prostovoljce v našem okolju, vidimo, da so nam lahko za zgled. 
Vsako skupnost drži skupaj predvsem lepilo ljudi, ki jim ni vseeno in vidijo v svojih sosedih soljudi, 
ne le naključne mimoidoče. Pri tem ne pozabimo, da se naše prebivalstvo stara in star rek pravi, 
da lahko vsako skupnost ocenimo po tem, kako ravna s svojimi starejšimi. Tukaj želimo skupaj 
z drugimi organizacijami pokazati, da je predvsem potrebna pozornost na posebna vprašanja 
starejših občanov.
V minulem mandatu sveta krajevne skupnosti Majde Šilc smo poskušali kar najbolje zaznati probleme v okolju, jih nasloviti 
in rešiti tiste najbolj nujne zadeve ter tako izboljšati bivanje v naši krajevni skupnosti. Odzivi na naše delo so bili dobri, 
zato bomo s takšnim delom nadaljevali, ob tem pa se zavedamo, da je potrebno še mnogo postoriti. V programu dela,
ki si ga lahko ogledate v tem glasilu, smo zastavili tiste točke dela, za katere sodimo, da so pomembne ta trenutek in 
tudi izvedljive. Veseli bomo tudi vaših predlogov in opozoril, katere spremembe na bolje želite v krajevni skupnosti.
Sedanji svet krajevne skupnosti sestavljajo stari in novi člani, pri tem je naša starostna struktura zelo raznolika in 
prihajamo iz različnih okolij. Ob prvih srečanjih smo lahko ugotovili, da naša raznolikost lahko le prispeva k reševanju 
vprašanj v našem okolju. Zavedamo se, da je v krajevni skupnosti veliko različnih interesov, vendar smo prepričani, da 
lahko korake naprej delamo le, če se osredotočimo na nekaj najpomembnejših - kakovost življenja, varnost in skrb za 
okolje. Vse naše dejavnosti izhajajo iz teh treh področij.
Želim vam prijetno prebiranje našega tokratnega glasila in vam ob tem voščim lepe praznike in srečno v naslednjem letu.

Mag. Adolf Zupan
      Predsednik sveta KS Majde Šilc

Mag. Adolf Zupan



3

 � Program dela v krajevni skupnosti 

Kaj načrtujemo?
Nadaljevali bomo začeto delo in odprli nekaj novih vsebin dela, s katerimi želimo v okviru pristojnosti 
krajevne skupnosti izboljšati pogoje življenja naših sokrajank in sokrajanov. 
Na drugi seji sveta smo okvirno opredelili načrt našega dela v prihodnjem obdobju, ki ima podlago v 
predlogih sokrajanov in se dogovorili, za katera področja bo odgovoren posamezni član sveta krajevne skupnosti.

1.  Posebno pozornost bomo namenili boljšemu stanju 
cestnih in uličnih površin, ukrepom za vožnjo v skladu 
s predpisi, kakovostni prometni signalizaciji, preventivi 
na področju varnosti na področju cestnega prometa, 
sodelovanju z rajonskim policistom, komunalnim oddel-
kom občine in drugimi organi s področja prometa  
– za to bo skrbel član sveta Janez Bukovec.

2.  Nadaljevali bomo z aktivnostmi, da bi le prišlo do 
odstranitve lesenih propadajočih garaž med bloki, 
odmere funkcionalnih zemljišč, sprejema ustreznih 
prostorskih aktov, ki bi omogočili pridobitev novih 
parkirnih mest med bloki, ureditev obstoječih, boljše 
vzdrževanje javnih zelenih in drugih površin – za to 
bo skrbel predsednik sveta Adolf Zupan.

3.   O našem delu bomo tekoče preko internetne strani 
krajevne skupnosti, občasnega glasila, na sestankih s  
člani sveta KS obveščali sokrajane o našem delu, jim 
omogočali posredovanje njihov problemov in želja – 
za to bo skrbel podpredsednik sveta KS Peter Geršič.

4.  V sodelovanju z KO RK, OORK in Zdravstvenim 
domom Novo mesto bo z začetkom prihodnjega leta 
nadaljevala z delom postaja Rdečega križa, ki bo vklju-
čevala nekatere dodatne meritve in predavanja s 
področja zdravstva – za to bo poskrbel predsednik 
sveta Adolf Zupan.

5.  Radi bi kaj več postorili na področju rekreacije za 
vse generacije (ustanovitev športnega društva…), za 
kar je obljubil pomoč zagnani športnik v naši krajevni 
skupnosti Primož Skubic.

6.  Zavedamo se, da je naša krajevna skupnost del mesta, 
za katerega imamo vsi interes, da je urejeno, ni zapostavljeno v 
primerjavi s podeželjem (kar se nesprejemljivo dogaja 
že več let) in da so v čim večji meri izpolnjene naše potrebe 
in pričakovanja, obljube občinske oblasti in drugih 
odgovornih. Zato se bomo povezovali z drugimi, še 
posebej sosednjimi krajevnimi skupnostmi, Komunalo 
Novo mesto, Vrtcem Ciciban, občinskimi svetniki iz 
naše bo krajevne skupnosti in izvajali druge potrebne 
aktivnosti za dosego teh ciljev. Za to skrbel predse-
dnik sveta krajevne skupnosti Adolf Zupan .

7.  Boljše rezultate dela v krajevni skupnosti lahko do-
sežemo samo skupaj. Pogoj za to je naša pripravljenost 
sodelovati, se poslušati in  kaj postoriti v prostem 

času. Za dosego tega cilja je zelo pomembna tudi 
dobra človeška komunikacija in druženje. V okviru 
tega bomo iskali skupaj z vami podlage za odločitev o 
določitvi krajevnega praznika, morda dneva krajevne 
skupnosti, dneva druženja sokrajanov vseh generacij ali 
druge skupno dogovorjene oblike komunikacije. Za 
to bo skrbela članica sveta krajevne skupnosti Jasmi-
na Reba.

8.  Dokončali bomo vsa dela na obeh novih prostorih 
za druženje sokrajanov vseh generacij  (otroških igri-
ščih) pod novim blokom Vrtovi na Krki in na Kan-
dijski – za to bo skrbel predsednik sveta KS Adolf 
Zupan.

9.  Na podlagi več predlogov krajanov Ulice Marjana Ko-
zine, da bi v omejenih prostorskih možnostih nekaj 
postorili za večjo varnost pešcev na tej ulici, bomo 
skupaj s prebivalci te ulice preverili možnosti izbolj-
šanja nevarnega stanja – za to bo skrbel član sveta 
krajevne skupnosti Peter Geršič.

10. Morda lahko za kakšne koristne potrebe krajevne 
skupnosti uporabimo zanemarjeno zaklonišče na 
Žibertovemu hribu, za katerega ne moremo ugotoviti 
lastnika – za to bo poskrbel član sveta krajevne 
skupnosti Janez Bukovec.

11. Če bomo k urejanju naše okolice prispevali najprej 
sami, dobri rezultati ne bodo izostali. Gre za okolico 
naših hiš, blokovne, javnih površin in skupnih vrtičkov. 
Razmišljamo o ustanovitvi posebne delovne skupine 
pri svetu krajevne skupnosti za te namene, morda 
celo ustanovitvi »olepševalnega društva«, ki je s 
takim zanimivim imenom pred več kot sto leti že 
delovalo v Novem mestu. Za to bo skrbel predsednik 
sveta krajevne skupnosti Adolf Zupan.

12. To je le nekaj naših načrtovanih aktivnosti. Tem se 
bodo pridružile aktivnosti, ki jih bo narekovalo tekoče 
delo in jih boste sprožili vi z vašimi predlogi.

13. Finančno bomo tudi v bodoče podpirali delovanje 
Krajevne organizacije RK in novoletno obdaritev 
otrok v organizaciji Društva prijateljev mladine Novo 
mesto. 

                                                                                                            
Mag. Adolf Zupan
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Med krajani naše krajevne skupnosti imamo v novem mandatu občinskega sveta kar tri predstavnike. Nadejamo se, da 
bodo z mislijo na dobrobit našega okolja uspešno zastopali naše interese v občinskem svetu Mestne občine Novo mesto.

 Milena Bartelj,  doc. dr. Milena Kramar Zupan Ivan Bukovec
občinska svetnica, občinska svetnica,  občinski svetnik,     
e-naslov: nm.mojemesto@gmail.com e-naslov: milena.kramar-zupan@zd-nm.si  e-naslov: ivan.bukovec@siol.net

 � Občinski svetniki iz KS Majde Šilc   

Milena Bartelj doc. dr. Milena Kramar Zupan Ivan Bukovec

Akcije »Očistimo Slovenijo v enem dnevu« smo se udeležili 
tudi krajani Krajevne skupnosti Majde Šilc Novo mesto. 
Ob 8. uri zjutraj se nas je zbralo 47, tako, da so bili 
organizatorji zadovoljni nad odzivom, predvsem nad večjim 

številom mladih. Torej ne starejšim in ne mlajšim ni vseeno, 
v kako onesnaženem okolju živimo. Večina udeležencev se 
je odpravila v Ragov log, kjer so doživeli prijetno 
presenečenje, saj tam skoraj ni bilo odpadkov. Izkazalo 
se je, da je bilo največ odpadkov tam, kjer jih puščajo 
»vrtičkarji« - pa ne oni iz Vrtca Ciciban, ampak tisti, ki si 
pridelujejo zelenjavo, pa ob cesti proti Ragovemu in v 
gozdu pod ulico Marjana Kozine.
V akciji so sodelovale tudi vzgojiteljice Vrtca Ciciban, dijaki 
Srednje ekonomske šole Novo mesto in mnogi krajani, ki 
so čistili odpadke v bli-
žini svojih domov. Člani 
potapljaškega kluba so 
pod naseljem Vrtovi 
nad Krko pospravili 
iz Krke poleg drugih 
odpadkov tudi podrta 
drevesa. Eno od ekip je 

bila opažena tudi na Žibertovem hribu. G. Jožef Alojz je 
v svoj objektiv ujel zanemarjeno okolico kontejnerjev pri 
Ločenskem mostu, kjer je stalno neurejeno tudi zaradi 
brskanja Romov.

Akcija je trajala 
dobre štiri ure, 
nato pa smo se 
zbrali v »parku 
generacij« pod 
novim naseljem 
Vrtovi na Krki, 
kjer je vodstvo 
KS poskrbelo za 
malico. Druže-
nje smo zaklju-
čili ob   14.uri.

Prepričani smo, da je takšna enkratna akcija pri mnogih 
krajanih zasejala nov čut za varovanje našega okolja ter 
zavedanje, da moramo sami poskrbeti zanj vsak dan, ne le 
ob takšnih dogodkih.

Tekst in foto: F. Vovk

 � Čistilna akcija v KS Majde Šilc
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Pred leti so krajani iz sosednjih ulic na nekdaj urejeno 
igrišče za blokom na Kandijski 39 začeli odlagati odpadke. 
Zemljišče je bilo celo vabljivo za gradnjo stanovanjske 
hiše. Toda krajani so se skupaj s predsednikom Sveta 
KS Majde Šilc zavzeli za oživitev igrišča in tudi zmagali. 
Ni bilo lahko, potrebno je bilo premagati kar nekaj 
velikih ovir. Toda konec dober, vse dobro – saj imamo 
v Krajevni skupnosti novo otroško igrišče. Vsak dan 
se tam lahko zadržujejo mamice z dojenčki, malo večji 
otroci lahko uporabljajo razna igrala, najstniki pa imajo 
na voljo igrišče za mali nogomet in odbojko.

Kot se za tako pridobitev spodobi, je bil v petek, 27. 
avgusta , organiz iran piknik , na katerem so 
se zbral i  krajani vseh generacij in člani sveta KS. 
Lepo je bilo videti otroke na igralih, srečne starše in 
tudi stare starše, ko so opazovali podmladek na igralih. 
Prijetno druženje se je zavleklo v noč, saj je ga. Sonja 
iz  harmonike privabila prijetne zvoke, na gudalu jo je 
spremljal g. Slavko, s petjem pa je navdušila ga. Marija, ki 
zaokrožila ta prijeten zbor. 

V prijetnem triurnem klepetu je bilo zaznati, da si 
krajani takih srečanj želijo. Potrudili se bomo, da bo 
v prihodnjem letu še kak podoben vzrok za prijetno 
druženje. 

Fanika Vovk

 � Marija Jerele med ljudmi 
odprtih rok

Leta 1994 so bili v prilogi Naše žene Ljudje odprtih rok 
prvič predstavljeni tisti, katerih človekoljubna dejanja so 
bila v preteklem letu najbolj odmevna. V več kot četrt 
stoletja, kolikor je že minilo od takrat, je bilo predstavljenih 
že skoraj petsto plemenitih posameznikov, posameznic in 
skupin. Veseli smo, da je tudi zaradi dobrih zgledov, ki jih 
sejejo okoli sebe, človekoljubja v Sloveniji vse več. 
Ljudje odprtih rok je akcija, v kateri bralke in bralci revije 
Naša žena predlagajo posameznike ali skupine, ki so se v 
preteklem letu v dobrodelnosti še posebej izkazali. V ožji 
izbor se uvrsti približno 25 posameznikov ali skupin, ki jih 
nato predstavijo v posebni prilogi Naše žene. Dobrotnico 
ali dobrotnika, darovalko ali darovalca, izjemno osebnost 
ali dobrega človeka leta po izboru bralcev pa razglasijo na 
slovesni zaključni prireditvi. 
17. novembra 2010 so v Narodni galeriji v Ljubljani ob 
zaključku letošnje akcije za dobrega človeka leta počastili 
tudi nominiranko za to priznanje, članico našega Sveta 
Krajevne skupnosti Marijo Jerele, ki je za svoje dobrodelno 
delo prejela zahvalno listino. Gospa Jerele je ob tem omenila, 
da je to resnično velika čast zanjo in predvsem družino, ki 
ji stoji ob strani ter jo podpira pri njenih aktivnostih.

Ob tem priznanju za njeno neutrudno in zagnano delo ji 
iskreno čestitamo ter resnično upamo, da bo njen zgled 
pritegnil k dobrodelnemu in sočutnemu delu tudi druge 
krajanke ter krajane.

 � Pred letom smetišče, 
letos lepo urejeno igrišče
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Lanska zima je bila precej snežena ter ledena in vse kaže, 
da bo tudi letošnja takšna. Prebivalci ulice Marjana 
Kozine, predvsem starejši, smo se težko prebijali po zalede-
nelih stopnicah, ki vodijo v nižje ulice proti mestu. Večina 
stopnišč je bila tudi brez varnostne ograje.
Na opozorilo problema članici sveta naše Krajevne 
skupnosti, smo v nekaj mesecih dobili ograjo na stopnišču, 
ki nas poveže z Maistrovo ulico, v jeseni pa še ograjo na 
stopnišču, ki vodi na Jakčevo ulico. Pobuda je bila uslišana, 
kar je pohvalno.
Zato krajani odprite oči, povejte kje je problem, ki ste 
ga opazili in skupaj ga bomo lažje rešili.

Odgovorne v naši krajevni skupnosti smo opozorili na 
pomanjkljivosti na naših pešpoteh. Izrazili smo željo, da 
bi bilo potrebno na stopnice na pešpoti od Maistrove 
do Jakčeve, ki so brez osvetljave, postaviti vsaj ograjo. In 
ne boste verjeli, na stopnice je bila postavljena ograja v 
enem tednu. In ne samo na omenjene stopnice, temveč 
tudi na stopnice, ki vodijo od Jurčičeve ulice do ulice Ilke 
Vašte. Pohvalno, ali ne!

Zadovoljne krajanke 

 � Pohvalite - opozarjajte

V krajevni skupnosti imamo zelo domiselne in ustvarjalne 
krajane. Na ulici Marjana Kozine so sprehajalci lahko v febru-
arju do prve odjuge opazovali Simpsonove v obliki snežene 
skulpture. Iskredne čestitke ustvarjalcem, ki jim želimo še 
veliko novih idej in ustvarjalnega dela. Morda nam bo to-
kratna zima in obilica snega postregla z novimi stvaritvami.

 � Simpsonovi na obisku na 
Ulici Marjana Kozine

 � Zemljevid Krajevne 
skupnosti Majde Šilc
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 � Aktivnosti Krajevne organizacije rdečega križa  
Majde Šilc v letu 2010

V naši KORK Majde Šilc je 21 prostovoljcev. Deset nas je, 
ki to delo opravljamo že 20 in več let. Najbolj neprijetno 
delo za nas je pobiranje članarine, ki je le 3,00 EUR na 
člana. Pa vendar je letos članarino plačalo 944 krajanov.
V mesecu marcu smo organizirali za krajane brezplačno 
merjenje sladkorja in holesterola v krvi, udeležilo se je 43 
oseb. Merjenje krvnega tlaka medicinska sestra ga. Ana 
Kotnik opravlja vsak prvi in tretji ponedeljek v mesecu že 
10 let, za kar ji izrekamo iskrene čestitke za dolgoletno  
prostovoljno delo. V slučaju nujnega zadržka jo nadomesti 
ga. Štefka Markovič.
V mesecu maju smo imeli v obeh Mercatorjevih trgovinah 
»košarico«. Zbranih je bilo za 117,00 EUR prehrambe-
nih artikov, ki smo jih razdelili šestim socialno šibkejšim 
družinam. Spomladi in v jeseni smo preko Območnega zdru-
ženja RK Novo mesto sedmim družinam razdelili živila 
iz evropskih rezerv, dvanajst družin naše KS pa prejema 
prehrambene pakete vsak mesec pri OZRK Novo mesto 
iz sredstev sklada za pomoč ljudem v stiski.
Na predlog socialne službe Osnovne šole Grm smo petim 
učencem prispevali sredstva za letovanje na Debelem Rtiču. 
Del sredstev smo namenili tudi za urditev Humanitarnega 
centra in za poplavljence.
Tradicionalno v novembru organiziramo na Osnovni šoli 
Grm srečanje starejših krajanov. Letos se jih je udeležilo 175.
V decembru smo bomo obiskali vse krajane starejše  od 
71 let in jim s »pozornostnim« darilcem zaželeli srečno 

novo leto. Obiskali bomo tudi naše oskrbovance v Domu 
starejših občanov Novo mesto, invalide in obdarili otroke 
socialno šibkih družin.
Pri svojem delu zelo dobro sodelujemo z vodstvom 
Krajevne skupnosti, ki nam tudi finančno pomaga pri 
realizaciji našega programa, za kar se iskreno zahvaljujemo.

Zahvaljujemo se tudi vsem krajanom za prostovoljne 
prispevke (letos 318,00 EUR) in tistim, ki ste napolnili 
košarici v obeh trgovinah Mercator.
Naša velika želja pa je, da bi se nam pridružili novi  
prostovoljci.
Vsem krajankam in krajanom hvala in srečno novo leto 2011. 

Za KORK Majde Šilc  
Avguština Lah

Vodja policijskega okoliša gospod Borut Čelič poroča, da so varnostne razmere v 
naši Krajevni skupnosti  zadovoljive. Delati pa je potrebno na tem, da bodo še boljše.
Policija svetuje, ne ponujajte priložnosti tatovom, saj lahko za varnost svoje lastnine 
največ storite sami. Pri odhodu od objekta (hiša, vikend) poskrbite, da bodo vsa 
okna zaprta ter  zaklenjena vsa vrata.

 ● Po potrebi izključite porabnike električne energije, da zmanjšate verjetnost za nastanek  
  požara (TB, radio, različne polnilne, …).

 ● O vašem morebitnem celodnevnem ali več dnevnem odhodu od objekta o tem obvestite sosede ali  
  sorodnike, ki lahko nudijo pomoč pri varovanju nepremičnin  in premičnin.

 ● Vozila, če je možno parkirajte na osvetljenih mestih.
 ● Ko zapuščate vozilo zaprite okna in vrata ter zaklenite vozilo in prtljažnik – tudi če ga zapuščate samo za  

  krajši čas. Če jo imate, vključite alarmno napravo.
 ● Ročne torbice, v katerih imate vrednejše predmete, imejte vedno pri sebi, torbice naj bodo zaprte,  

  predvsem jih nikoli ne puščajte brez nadzora.
 ● Posebno pozornost namenite primernemu varovanju bančnih kartic. Nikoli jih ne hranite skupaj s PIN kodo.
 ● Če morate mobilni telefon kljub vsemu pustiti brez nadzora, ga izklopite oz. zmanjšajte jakost zvonenja,  

  kajti zvonenje bi lahko pritegnilo pozornost storilca.
O pojavu  vseh  sumljivih oseb v vaši bližini takoj obvestite policijo na telefonsko številko 113.

 � Policija opozarja in svetuje
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 � Obisk v Revozu
Na pobudo predsednika sveta KS Majde Šilc mag. Adolfa 
Zupana smo krajani v torek, 19. oktobra, obiskali Revoz.
Zbrali smo se na njihovi avtobusni postaji, kjer nas je 
sprejela prijazna predstavnica družbe Nevenka Bašek 
in pospremila v njihovo predstavitveno dvorano. Tam nas 
je pozdravil in podal kratko predstavitev družbe pred-
sednik uprave Aleš Bratož. G. Zupančič in g. Balant sta 

predstavila njihovo skrb za 
čisto okolje in varčno po-
rabo električne energije. 
Pod vodstvom g. Kužnika, 
direktorja proizvodnje, 
in g. Zupančiča, smo si v 
enournem obhodu pro-
izvodnje ogledali, kako 
nastane vsaki slabi dve mi-
nuti en avtomobil. Ogledali 
smo si vse glavne procese 
dela - od rezanje pločevine 
za karoserijo, pa do konč-

nega proizvoda. Za vse, ki nam še ni bilo dano videti »tega 
čudesa«, je bilo to nepozabno doživetje.
Pred odhodom je sledilo še prijetno kramljanje ob prigriz-
ku, pijači in kavici. Vse, ki smo se udeležili ogleda, pa nas 
bo pred dežjem varoval tudi Revozov dežnik, ki smo ga 
prejeli ob odhodu. Vsi smo delili zadovoljstvo nad dvour-
nim obiskom v tej tovarni in si zaželeli ponovnega srečanja.

Fanika Vovk

Lani smo vam na kratko predstavili gradnjo nove kana-
lizacije Ragovska. V prispevku smo vam opisali iztekanje 
fekalij v reko Krko pod novim blokom Vrtovi na Krki. Na 
brežini pod tem blokom je iz zemlje pritekala smrdljiva 
tekočina, pomešana z blatom in WC 
papirjem, v okolje pa se je posebej v 
vročini širil močan smrad.
Vztrajnost sokrajanov in sveta KS je pri-
pomogla, da je Komunala Novo mesto 
le našla vzrok za to težavo.  Do iztekanja 
je prišlo zaradi poškodovane kanalizacije 
na območju Ragovske ulice.  Komunala 
je zato v prvih mesecih leta 2010 izvedla 
nujna interventna dela na dolžini 460 m 
kanalizacije. 

 � Preprečeno iztekanje fekalij v Krko

 � Pes na sprehodu
V našem okolju imamo tudi kopico domačih ljubljenčkov. 
Lepo je opazovati prebivalce naše krajevne skupnosti, ko 
sprehajajo svoje pse različnih pasem, velikosti in oblik 
ter si tako tudi sami privoščijo oddih na svežem zraku. 
A pri tem je potrebno paziti na nekaj preprostih pravil, 
ki omogočajo mirno sožitje naših živali in drugih ljudi.
Pes naj bo na sprehodu vedno na povodcu.
Pes ne sme skakati na druge ljudi ali živali oz. ga morate 
imete ves čas pod nadzorom.

Na mestih, kjer se zadržuje veliko ljudi, ga imejmo vedno 
pod kontrolo. Torej se mora pes naučiti hoditi na povod-
cu, blizu naše noge, brez da vleče za povodec.
Ko pes opravi potrebo, vedno poberemo iztrebke.
Predvsem bodimo pazljivi, ko se srečamo z drugimi spre-
hajalci, saj nikoli ne vemo, kakšen odnos imajo do psov. 
Neprijetno srečanje s psom bo njihov morebiten strah 
ali odpor do teh živali le še povečalo.

Za to je za vsa opravljena dela na tem območju od 
dostopne ceste do vrtca do točke ob naslovu Ragovska 
7 porabila 150.000 EUR. Gradnja je bila  zelo zahtevna, 
saj je bilo potrebno izkopati kanal več metrov  globo-

ko. Del javne kanalizacije, ki poteka 
neposredno ob trgovini pa je bil 
saniran s tehnologijo sanacije brez 
izkopa – z uvlačenjem nove cevi v 
obstoječo. 

Iz tega primera smo se lahko vsi 
naučili, kako pomembno je vztra-
jati do konca in tako bomo ravnali 
tudi v prihodnje.

Mag. Adolf Zupan
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V glasilu št. 1 Krajevne skupnosti Majde Šilc Novo mesto 
je bil objavljen seznam imen krajanov, ki smo praznovali 
90 let življenske dobe. Ker mi je ta dan ostal v prijetnem 
spominu čutim dolžnost, da se zahvalim Gospe Avgušti-
ni Lah, predsednici KORK Majde Šilc, gospodu Adolfu 
Zupanu, predsedniku Krajevne skupnosti Majde Šilc in 
gospodu Alojziju Muhiču, županu Mestne občine Novo 
mesto, da so si vzeli čas in prišli k meni. S stiskom rok 
so mi osebno čestitali, kar mi je bilo v posebno čast in 
veliko veselje.
Kaj bi starejšemu človeku ob takem jubileju pomenilo 
kup napisanih čestitk, ko pa je dostikrat osamljen, nemo-
čen, odvisen od pomoči drugih, sam med štirimi stenami 
in premišljuje kruto realnost poteka življenske dobe. Tako 
pa so me prej omenjeni resnično razveselili in popestrili 
ta dan, ki mi bo ostal za vedno v lepem  in prijetnem 
spominu.
Lepo je živeti v okolju, kjer so krajani razumevajoči in 
prisluhnejo težavam ki jih leta prinesejo slehernemu 
starostniku.
Da je bilo srečanje nadvse prijetno pa ne smem pozabiti 

 � Zahvala za pozornost 

V prednovoletnem času polžki radi 
povabimo na obisk babice in dedke. 
Skupaj zapojemo nekaj pesmic, se 
igramo rajalne igre, potem pa se 
ob kavici, čaju in sladkih dobrotah 
otroci še malo pocrkljajo pri svojih 
starih starših. Tudi jesen življenja je 
lahko lepa, še posebej ob vnučkih, ki 
jim s svojo neposrednostjo popestrijo 
dopoldan.
                                                                       

Diana

 � Dedki in babice na obisku pri vnučkih v vrtcu Ciciban

in pohvaliti Faniko Vovk, ki je prevzela organizacijo in 
odlično izpeljala sprejem in pogostitev, tudi ta bo ostala v 
nepozabnem spominu in v zadovoljstvo nas vseh navzočih, 
za kar se ji še posebej zahvaljujem.
Vsem še enkrat prisrčna hvala za pozornost, čestitke, 
darila in trud, ki so ga prispevali, da bo ta moj jubilej, 
ki mi je bil dan doživeti ostal v prijetnem spominu in 
spodbuda ob premagovanju nadljnih tegob ob dodajanju 
dni, mesecev ali let, ki so mi še namenjena.

Silva Buk, Ragovska 8
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Ob potoku poslušam vode šepet,
v tolmunu veselo se ribe igrajo,

nad vodo začenja se svatovski ples,
ko kačji pastir se pred smrtjo oplaja.

Na travniku rože se zibljejo v vetru,
druga drugi bi rade dali poljub,
murenček zvesto kliče nevesto,
čebele se selijo s cveta na cvet.

Ptički v grmovju pletejo gnezda,
veter objema krošnje dreves,
se veje nežno dotikajo z listi,

 radostno sonce se smeje z nebes.

Pa gledam ljudi, ki vedno hitijo.
Za stisk rok ni časa, ne za poljub,

ne vidijo ptic, ki pod nebom lebdijo,
le denarja bi radi imeli cel kup.

                                
Maks Starc

 � Vrste borcev so krajše, pa 
vendar so še med nami

Združenje borcev za vrednote NOB Novo mesto – orga-
nizacija v Krajevni skupnosti Majde Šilc je ena redkih med 
750 krajevnimi organizacijami in 75 združenj po Sloveniji, 
ki ji je uspelo kljub tranzicijski vnemi zadržati prvotno ime 
po narodni herojinji Majdi Šilc.

Majda Šilc rojena 17. marca 1923 v kmečki družini v Krže-
tih pri Sodražici in se je že poleti 1941 vključila v OF, junija 
1942 odšla v partizane kjer je bila bolničarka. Napredovala  
je do sekretarke SKOJ, zastopala mladino na II. kongresu  
USAOJ v Drvarju. Delovala  je v več enotah brigade in  14. 
julija 1944 na položaju na Težki vodi pri Novem mestu jo 
je ubila granata.  Na kraju smrti je postavljeno spominsko 
obeležje za katerega skrbijo člani naše KO.

Naša organizacija šteje 58 članov, od teh je 23 moških 
in 35 žensk. Veteranov NOB je 17, ostali člani 29 in še 
12 pridruženih članov. Letos sta se pridružili dve članici, 
možnost je dana vsem, ki spoštujejo vrednote NOB za-
pisane v smernicah OF. Zainteresirani izpolnijo pristopno 
izjavo ki jo dobijo na sedežu združenja ZB, Rozmanova 
30 Novo mesto vsak ponedeljek in sredo med deveto in 
dvanajsto uro. Dva naša člana sta nepokretna, sedem jih 
živi v Domu starejših občanov, šest je invalidov, ostali pa 
se trudijo čimbolj mirno preživeti čas v svojih domovih. 
Kar nekaj jih še redno srečujemo na sprehodih in drugih  
opravkih v mestu.

Člani se zavedamo svojega poslanstva in čuvanja vrednot, 
ki jih je zastavila OF, zato se po svojih fizičnih zmožnostih 
udeležujemo spominskih dogodkov, proslav, srečanj, žal 
tudi na pogrebnih svečanostih (studi s praporom, če svojci 
tega ne odklonijo).

Sam sem tudi prostovoljec v  Krajevni organizaciji rdeče-
ga križa Majde Šilc, tako da v obeh vlogah obiščem naše 
člane. Le tisti, ki imamo stik s temi ljudmi, vemo, koliko 
jim pomeni stisk roke, kratek pogovor, skromno darilce 
in voščilnica. Veseli so, da niso pozabljeni.

Naj dodam, da naši člani sodelujejo v Društvu za vzdrže-
vanje partizanskih grobišč ter v Društvu za pravice žensk 
v Dobrniču.

Srečno vsem krajankam in krajanom KS Majde Šilc v letu 
2011!

Predsednik KO:
Ante Stipanovič

 � Ob potoku

izdajatelj glasila je Krajevna skupnost Majde Šilc, 
Ragovska 7a, 8000 Novo mesto, 
urednik: Peter Geršič
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Tam, kjer se Ragovska cesta odcepi proti vrtcu, so bile še nekaj let po vojni Perove njive. 
Nekako tam, kjer je Goleževa hiša, je rasla pšenica, zraven so pridelovali krompir, proti dolini 
pa je bil večji zelnik, zraven pa še fižol, pesa in še kaj, s čemer se je nekoč oskrbovala kmetija. 
Sredi vsega pa je bil kozolec.  Perovi so imeli sicer znano gostilno (zdaj je tam bistro Slon), 
gospodar France Per pa je imel še kmetijo in vinograde. Enega v Trški gori, drugega v Grčevju. 
Razen Perovih je bilo na ragovskem območju še nekaj drugih lastnikov parcel.
V družini je bilo pet otrok. Starejša dva fanta sta že študirala, hčerki Marija in Ana ter najmlajši 
Cveto pa so v najstniških letih poleg šole morali pomagati še na kmetiji in v gostilni. Od 
petih Perovih otrok, dva sta padla v partizanih, živi le še starejša hčerka Marija. Novomeščani 
jo poznajo kot soprogo umrlega pesnika Severina Šalija in dolgoletno igralko pri gledališču 
Dušan Jereb, kjer si je prislužila tudi Trdinovo nagrado. 
Mica Šali - Perova ima neverjetno bister spomin kljub letom, ki se bližajo devetdesetim. Na ragovske njive jo vežejo 
lepi spomini:

Pred vojno  smo njive obdelovali s pomočjo 
»taberharjev«, domači pa smo pomagali 
le pri žetvi kot pri spravilu pridelkov. Med 
vojno je bilo obdelovanje otežkočeno, po 
vojni pa težavno, ker ni bilo dobiti delavcev.  
Midve s sestro Ano (kasneje poročeno z 
Luko Dolencem, direktorjem Novoteksa) 
sva ob žetvi in večjih poljskih delih morali 
nositi delavcem hrano. Mama je pripravila 
večji jerbas z raznimi dobrotami, dali so 
nama pletenki s pijačo in to sva, vsaka za 
en ročaj, nesli skozi vse mesto na njive. Pod 
kozolcem je bila malica. Ko je bila trgatev, 
smo tudi vsi pomagali.V vinograd smo se 
vozili s konjsko vprego. Pri hiši je bila v 
hlevu vedno živina, krava in par konj.
Večkrat je bila ob žetvi huda  vročina, en-
krat pa se mi je zdela neznosna. Ni se mi 
dalo še nazaj pešačiti skozi mesto, pa sem 

zavila h Krki, si obleko povezala na glavo in preplavala na drugi breg, od koder sem po dveh kratkih uličicah zlahka 
prišla do doma. Krka je bila za vso mestno mladino in otročad čez vsa poletja naš drugi dom

Mica Šalijeva se tudi še natanko spominja kdaj so njihove njive postale gradbišče za bloke in novo naselje. 

Prvih nekaj let po vojni ni bilo lastniških sprememb, ko pa je oče izvedel, da bo vse nacionalizirano, če ne bo 
prodal občini, se je odločil za prodajo. Tako smo tudi prišli vsaj do nekaj denarja za izplačilo dote in deležev 
otrokom.Vsi smo si s tem pomagali in bili tudi veseli, da smo se znebili skrbi za obdelovanje. Nastali so novi 
časi, imeli smo svoje družine, vendar smo pustili očetu veselje, da je še nekaj let zatem obdržal gostilno  in 
smo v njej vsi »kelnarili« . Gostinsko tradicijo nadaljuje moj sin Cveto.

Če ne vidiš in ne slišiš, ne moreš verjeti, da kljub letom še vedno elegantna Mica na pamet recitira večino pesmi svojega 
moža. In to z občutkom - po igralsko…
              Ria Bačer 

 � Tu je rasla pšenica



Novo leto je neznanec.
Prav lepo ga bo spoznati,
mu zaupati, pa vendar ne
preveč pričakovati.

Lepe praznike in srečno v letu 2011
vam želijo člani sveta 
KS Majde Šilc


